
AKÝ JE BOH? 
 

Čo si myslíte, aký je Boh? Je nejakým nebeským dopravným policajtom, ktorý nás chce pristihnúť, keď 

uháňame za hriechom? Je nestranný sudca, ktorý zváži všetky naše dobré a zlé skutky, aby rozhodol o 

našom osude? Alebo je to sentimentálny starec, podobne ako láskavý starý otec, ktorého jediným cieľom 

je to, aby sme všetci dobre vychádzali a boli k sebe milí? 

Všetky tieto názory a mnohé im podobné sú krátkozraké. Áno, náš Boh je láskavý a nežný, ale je aj 

spravodlivý a zanietený. Áno, vždy nás sleduje a chce nás ochrániť pred hriechom, ale nechce nás 

pristihnúť pri hriechu ani nás nechce trestať. Áno, Boh nás sleduje, ale nie tak, ako keď policajt sleduje 

zločinca. Skôr nás sleduje z lásky. Je neúnavný, ale neúnavnosť sa rodí z milosrdenstva a lásky, nie z hnevu 

alebo nenávisti. Je to neúnavnosť Boha, ktorý túži, aby sa s ním jeho ľud spojil v neporušiteľnom pute 

zmluvou potvrdenej lásky. 

Áno, náš Otec nás sleduje, lebo nás miluje. Nikdy sa nevzdá nádeje, lebo nás miluje. Čím viac pochopíme 

túto lásku, tým viac zistíme, že ho nasledujeme – hľadáme. 

Bez ohľadu na to, čo si myslíme o sebe, náš Otec sa na nás pozerá s milosrdenstvom, láskou a nehou. 

Základná pravda znie, že Boh nás nikdy neopustí. Niekedy dokonca akoby zdvojnásobuje svoje úsilie a 

hľadá nás, ak sme sa od neho vzdialili. To sa živo zobrazuje v starozákonnom príbehu o Ozeášovi, mužovi, 

ktorý žil v Izraeli asi 800 rokov pred Kristom. Ozeáš je asi najznámejší pre nevernosť svojej manželky. Ale 

hoci jej cudzoložstvo muselo Ozeáša zraniť, Boh mu povedal, aby jej ostal verný. Dokonca jej Ozeáš 

povedal, že jej odpúšťa, chce si ju opäť získať a obnoviť svoje manželské sľuby. Potom Boh povedal 

Ozeášovi, že takto veľmi miluje on Izrael. Hoci jeho ľud "scudzoložil" a nasledoval iných bohov, naďalej ich 

bude hľadať. Bude ich naďalej milovať. Odpustí im a vezme si ich k sebe bez ohľadu na to, ako veľmi ho 

zranili ich hriechy! Samozrejme, Božie hľadanie ľudu sa najviac prejavilo, keď poslal svojho jediného Syna, 

aby zomrel za naše hriechy. 

Nie je to prísny sudca alebo príliš horlivý policajt, alebo sentimentálny starý ujo. Je to vášnivý Boh, ktorý 

nás hľadá deň čo deň. Pobáda nás, aby sme ho prijali. Ak chceme zakúsiť jeho lásku musíme ho tiež 

hľadať. Môžeme mať istotu, že naše hľadanie nebude márne. Môžeme si pripomenúť, že Ježiš povedal: ak 

prosíme, dostaneme, ak hľadáme, nájdeme, a ak klopeme, otvorí nám dvere (Mt 7, 7). 

Nepotrebujete teologický titul, aby ste hľadali Boha. Nemusíte byť svätí, aby ste hľadali Boha. Písmo 

hovorí, že jednoduchí, obyčajní ľudia hľadali Pána s vierou a našli ho. Zachej, Sýrofeničanka a slepý 

Bartimej – všetci verili. Všetci hľadali. A všetci dostali bohatú odmenu. 

Viera, ktorá hľadá Boha, je ako mladík, ktorý urobí všetko, aby získal dievča svojich snov. Viera, ktorá 

hľadá Boha, je ako matka, ktorá je ochotná urobiť všetko, aby ochránila svoje deti a postarala sa o ich 

potreby. Viera, ktorá hľadá Boha, je ako športovec, ktorý je ochotný celé roky trénovať, aby vyhral 

preteky. Takáto viera pochádza z pokorného srdca a odhodlania urobiť všetko, aby sme mali vo svojom 

živote viac Ježiša. 

Kiež všetci v tomto roku hľadáme Boha vytrvalou vierou. 
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